
Milé sestry, milí bratři, 
Scházíme se na výročním sborovém  shromáždění každoročně proto, abychom, zhodnotili uplynulý 
rok funkčního období z celkového počtu šesti let.  Dnes hodnotíme čtvrtý r. 2021, máme tedy za 
sebou dvě třetiny z  funkčního období zvoleného staršovstva sboru. Chtěl bych ale také i říci několik 
vážných slov k nástinu vývoje v našem sboru v delším časovém období. 
V souhrnu tedy - jménem staršovstva sboru, v návaznosti na loňskou zprávu kurátora, předkládám 
výroční informaci, v jaké míře se nám podařilo naplnit naše vize a očekávání v uplynulém roce. A hned 
v úvodu chci citovat 2 motta hodnocení, která mi často rezonují v myšlenkách, když přemýšlím o 
průběhu a vývoji v našem sboru . Každé to motto se skládá ze tří slov. První je zapsáno v epištole 
Koloským, jako závěr verše 15 v kap.3: A BUĎTE VDĚČNI. Druhé motto používá často náš kazatel, br. 
Štěpán Marosz, při zakončování radostných oznámení ve svých mailových zprávách: BŮH JE DOBRÝ.   
  To i proto, že můžeme konstatovat, že  i přes situace při překonávání covidové  situace a v souvislosti 
s ní přijímaných opatření, která se promítala do setkávání na sborových akcích, se podařilo zajistit 
dostatek finančních prostředků na chod sboru, odvody do personálního fondu, repartic i 
předepsaných celocírkevních sbírek.  Jsme za to povinováni velikou vděčností našemu Pánu. A tak, 
protože si lze znadno zpamatovat ona dvakrát tři slovaI - motta,  přimlouvám se u vás za to, abychom 
opravdu nezapomněli Bohu za jeho dobrotu a lásku vroucně znovu a znovu děkovat, a to i v našich 
soukromých, domácích, individuálních ztišeních a rozmluvách s naším Pánem.  
Prostředky , potřebné pro chod sboru tedy pokryly, díky zvýšené obětavosti a štědrosti vás, 
sborovníků, výdaje, potřebné pro život sboru. Rovněž i pro 1.pololetí t.r. je vytvořen předpoklad 
zajištění výše odvodů  do personálního fondu na poloviční úvazek kazatele jakož i prostředků na 
výdaje potřebné na provoz  sboru.  
 Detailní, číselné údaje jsou obsaženy v pokladní zprávě o hospodaření za uplynulý rok a rozpočtu pro 
rok 2023.  
Bratři a sestry, jak již víte, od 1.7. 2022 by se měl náš sbor stát administrovaným sborem  bez kazatele, 
v souvislosti s vypršením pracovní smlouvy bratra kazatele Štěpána Marosze a jeho rozhodnutím, že 
nebude , v souvislosti s ukončením pracovní smlouvy k 30. 6. t.r. , dále kandidovat na funkci kazatele 
pro náš sbor. Ztrátu kazatele ve sboru, byť je sjednána a vykonávána pouze na poloviční úvazek 
výrazně náš sbor pocítí, tím soíše, že Bratr Štěpán Marosz se kromě kazatelské činnosti, jak je nám 
známo, spolupodílel aktivně i na realizaci a vyjednávání finančního krytí uskutečňovaných 
rekonstrukcí. Jsme mu za tuto činnost povinováni díky.  
Nově od 2. pololetí t.r. předpokládáme, že je reálné i v rámci meziročně zvyšovaných odvodů ze 
získávaných příspěvků sborovníků, v možnostech sboru odvádět výdaje potřebné pro administrování 
našeho sboru. Chtěli bychom, aby celý tento přechod se podařilo plynule uskutečnit od počátku 2. 
pololetí t.r. V rámci administrace by byla takto pevně zajištěna 1 nedělní bohoslužba v kalendářním 
měsíci, s vysluhováním SVP. Staršovstvo současně vytváří aktivity, aby i další nedělní kázání božího 
Slova byla v co nejvyšší možné míře kázánaa především odbornými bohoslovci. Ve zbývajících, 
neobsazených nedělích je zapotřebí, aby si sbor zajistil zvěstovatele Slova z vlastních řad.  
 
Nyní bych vás chtěl informovat o správě a hospodaření s majetkem sboru. V r. 2021 jsme nad rámec  
běžných nákladů sboru, jako jsou drobné opravy, revize, bankovní poplatky, platby za energie, plyn a 
vodu a další nadále pokračovali  v investování do renovací nemovitého majetku sboru a vnitřního 
vybavení. V předcházejících letech jsme , v souladu s přijatou strategií provedli a zdárně ukončili 
nejprve rekonstrukci přístavby (tak, jak jste byli informováni v předešlých výročních zprávách) a 
počínaje rokem 2021 se náš pozornost přesunuje a upíná na finančně náročnější renovaci a 
vybavenost především budovy kostela. V r. 2021 byla dokončena ještě výměna oken ve sborovém 
bytě, který je v současné době využíván rodinou našeho kazatele, bratra Štěpána  Marosze. Do 
interiéru kostela byly zakoupeny náhradou za klasické, již značně nefunkční varhany, nové, 
elektrofonické varhany. Byly zakoupeny nové kancionály pro potřeby celého sboru a rovněž byly 
renovovány (nově postříbřeny) kalichy na víno pro vysluhování SVP. Hlavní úsilí však staršovstvo 
soustředilo na získání potřebné finanční hotovosti na  výměnu střešni krytiny kostela, která je nejvíce 
akutní (původní krytina je z r. 1936 a nechrání již interiér před zatékáním vody při vydatnějších 



srážkách). Tuto, doposud nejnáročnější akci chceme realizovat v tomto roce. Spojením získaných darů, 
dotací i vlastních sborových akcí se podařilo shromáždit potřebnou finanční částku a v letošním roce 
bychom chtěli výměnu krytiny, vč. svodů, realizovat a ukončit. A to i s potřebným ošetřením dřevěné 
konstrukce proti působení plísní a škůdců dřeva. V horizontu dalších let je akutní  výměna rovněž ještě 
původní elektroinstalace kostela, ošetření a renovace dřevěného vybavení interiéru, (vchodové dveře, 
lavice, kazatelna, s následným vymalováním), dále pak  úprava nádvoří a schodiště před kostelem a 
další.       
 
Bratři a sestry, k tomu bych chtěl zvlášť zdůraznit, že téměř všechny finanční prostředky na investiční 
akce realizované v tomto dosud neukončeném funkčním šestiletém období se nám podařilo získat 
formou sjednaných a získaných darů, dotací a grantů na nichž se podílí naše ČCE, město Šenov a další 
účastníci, včetně dárců z řad členů a sympatizantů našeho sboru. Je však nutno uvést na pravou míru, 
že rozsah takových prováděných materiálních úprav vysoce převyšuje (a bude, s ohledem na 
stanovené povinné odvody do ústředí ČCE nárůsty cen energií a plynu) i nadále trvale dominantně 
převyšovat potenciální možnosti našeho sboru. Tedy je nutno jejich finanční krytí opět hledat jinde.  
Zde si plně uvědomujeme, jak štědře a vstřícně podporuje naše úsilí náš všemohoucí Pán. Proto je 
namístě si ve vší úctě a pokoře znova a znova opakovat ona dvě motta, která jsem uvedl hned v úvodu  
této výroční hodnotící zprávy. Ano, Bůh je dobrý,  buďme Mu vděčni!       

V této další části své zprávy bych se rád zmínil také i o mých přáních, jejichž naplnění považuji za 
nejdůležitější pro další vývoj šenovského sboru ve smyslu jeho vlivu, aktivity a růstu. Přál bych si, aby 
toto nynější– a nemalé - úsilí materiálního charakteru, který však vytváří jen hmotné předpoklady pro 
funkci sboru, se  adekvátně odrazilo i v duchovním růstu a duchovní vyspělosti našeho sboru, v touze 
upevnit si náš vztah k Bohu. Vždyť jsme našemu nebeskému Otci obrovskými dlužníky za požehnání a 
přízeň, se kterou nás podporuje v probíhajícím materiálním úsilí o zvelebování majetku sboru. Pomoc 
při hledání a navázání vztahu s Bohem, to je hlavní poslání sboru. Své si určitě k tomuto tématu ve 
své zprávě řekne i náš bratr kazatel. Zatím se však trvale snižují počty členů našeho sboru 
v dlouhodobém trendu. Přispívá k tomu rovněž především i mizivý podíl mladé generace - mládeže a 
dětí. Měli bychom  proto náležitě zpozornět, včas řešit otázku, kdo po nás převezme výsledky úsilí 
našich předků, mít a zachovat v Šenově samostatný sbor ČCE. Rovněž tak náš sbor bude za dva roky 
postaven před úkol řešit výběr kandidátů do staršovstva pro nové funkční období a sestavit 
staršovstvo z ne zrovna početné členské základny. Proto se přimlouvám, abychom, každý sám za 
sebe, již nyní zvažovali, jakou službou  můžeme našemu sboru prospět k jeho rozvoji.. V této 
souvislosti bych chtěl poděkovat za cennou pomoc a aktivitu bratru Danielovi Pospíšilovi, který již 
v tomto funkčním období dochází na jednání staršovstva, zatím jako host, ale velmi bychom uvítali 
jeho stálé členství v příštím zvoleném staršovstvu.  

Bratři a sestry, závěrem svého vystoupení bych chtěl vyjádřit naději, že se řadíme v Šenově k 

živým sborům ČCE a vyslovuji, jménem staršovstva i jménem svým, poděkování za práci pro 

sbor všem, kteří se na ní nezištně a obětavě podílejí. Týká se to cílevědomého a pečlivě 

připravovaného vedení dětí v nedělní škole, péče o hudební projev, hudební doprovod a 

pěvecká vystoupení při bohoslužbách, vedení, přípravy výkladů k biblickým kapitolám a 

textům při studiu bible, osobních svědectví,  ostatních, dalších aktivit a hlavně modliteb, 

vysílaných k Pánu za náš sbor. A buďme vděčni.  

Bratři a sestry, nemůžeme zažívat mír a pokoj v naší mysli, dokud si plně neuvědomíme svou 

závislost na Pánu Bohu a také závislost na druhých lidech. Když potřebujeme pomoc, 

potřebujeme Boha a neobejdeme se bez druhého člověka. Proto volejme: Dej nám Pane Bože 

vděčné srdce k tobě i našim bližním, lidem!   

V Šenově, 20. března 2022                                                       Jan Přeček, kurátor sboru 



 


